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MR, HEALD: Defenww bezn arraigned azi the cz3e set

for trial =" ¢
THE COURT: Yés
% Do youi speak English A Yeos
Q Speak Buglish sufficiently so you can unierstand the
questions asked you, and answer them in Eriglish 4 Yes
Q Where do yon live A 828 Sevexnth Street
What is your name A Tupe Escslante

Q

7 How long have you been livingz at 828 Seventh 3Itreet
A About a year '

Q@ Is that in the city of Calexioco, County of Imperial,

State of California A Yas
Q Hew 014 are you 4 16
R When were you bhornm 4 1910
Q What date was your birthdsy on A Decedber ist
Q@ December lat 4 Yen
Q You were bern December 1st,1910 A Yes
Q Is jﬁi 4&%&’0? living 1 "-x‘d sir
Q Is yeur ‘ ﬂnr 1iving 1 Fo,0ir

Q l:ltk"h_,_v aTe you nvmg 4 My sister, s wy hnt‘h-;
er-in-iaw, Mr, Garcis

Q What sre their names A His name is Alexamier
fhroia ITes hu un is: runcu MQ

Q How long have you been l;tvuc with them

A Ever sinos my mether died faur years age

< Did they live-- A 888 Sevemth Street?
Ne, Wo used to live 624 Fourth Strest |

Q Hew leng have you been living with them A Pear yoars

Q Where were you born A In Oxnard, in Califernis
(Mry. Garois talking to witness in nndertons) |

ME. BLATSDELL: et the record ehow we oblest to witmess |
being cosohed t

MR, HEALD: You mustn't spesk to your sister

5
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4 T was born in El Rig, Califorais

Q Where is that i A Near lLee Angeles,
Ventura - B Py 3 :
JI} Q Bl Rio, Californisa - & Yes
-'1 ¢ How long did you live there 4 Kid when we came to

live in Santa Ane
Q %hen di1d your father and mother die

o2 B R A A S )

A My father died about eleven years ago, my rother died

9 four years age, wWill be in Octeber

10 Q Are you going to school 4 I just gquit this year,

l 11 I was going te schoel., I quit

: 12 Q Do you know the defendant, Octavians Morsn & Yes

| 13 ¢ How leng have you knewn him A About twe ex three

i 14] years ‘
15 Q ‘When d1d you first mset him A Oh, two or three years
16| age '
17 Q Where did you first wm et Xim A Here in Calexies
18 5 ] Inhqhuﬂnlunhmuwnthm g
19| Movesm,defendsws.in ﬂu:7 A Since Nevember 4
20 Q Sinoce lomh-r. whet year & 1986
21 Q 1926 ' ' Yos | |
22 Q Did you lugw himbefore that 4 Yes |
23 Q Had ru bun kesping om ﬂth M-. Mnm ‘_!-.
24 befors lanmbcr.xus , A l.,l.tr | ) f
25 . Q When wn tho first time na onr nut t--trm tht. _
26 Bid you ever so ous. ny place, out st mtm alons uu
27! Qotaviane Morsn 4 TYes B |
28 Q When was ‘She firet time _ 'y ?ut sbout loﬂ-tm‘-“vf Shink .
29 . BLATSDELE: What was the amswer, please 7 re
30 MR. HEALD: Nevember,l926 A Yes
31 X Have you gone eut with Ootnimso Morsn dens, M ‘you -
52! and Ootaviano Meran alems togothor any ﬂhco sinoe thnt cq

A Yes - ik , el i f
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Q0 When Sges 4 Many times

Q@ Many times since then A Yes

2 "0id he come to your houss om those occesions that you
went sut .with him 4 Yes

Q That is, the house that yom 1lived in with your sister
snd her husband ’ A Yes

; JQ Did you ever méet‘hin any where else away from the

house. ‘ '

4 Sometimes I used to go up %“ewn, he would take me home

in the ocayr

¢ Where do you mean by "taking you home" _

A He used te live near the beuss, take ms home ix Ris car

Q #hose home Adid he take yeu te, his home

A He used to leave me about a Weck from the heuss

€ You sey he lived about a bleck from whers you were

4 Yew asked me if I seen him befsre. I said T used te
come up town i,qi§tm‘q', and he used te take me home, leave me
about & blook from home i : | '

Q He nie"(f{jto‘vloin you nut" s li#é_k’ frem your m

A Yes :

Q Where 414 yeu go on the ocoasions when yeu went eut
with Ooctavians Meran

A I used to go semetimes riding, 4t Dight

Q Any place else A Used %o go tc Mis room sfterward

Q Where is his room 4 Fe ussd to live
in the Fox Apartments, No, 7

Q 18 that in the eity of Culexiss A Yes

Q County of Imperial, State eof Californis 4 Yes

Q On these oocasions when )ou‘?‘—'u'triko that. Did yem say
he toek you out riding- A Yen

R In whose oar did you go riding 4 In his cer

Q ¥hat kind of a car is it, de you remember i S:udebaker

]
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ok aver to dances

a2 Q In the oity of Mexioali, Lewer Gslifernis
13| L Yes |
xe 8 m other phn ke tuk you to in the ce\mts ct mp-nq.
15|  giate of California - ‘
?‘3 Lmlt.”tounulinllhr
T ¢ Falm -mnm Kall A s
e Q Beber Cdwe
8 @ Hev many times d1d ho take yuu there
20 A n: or um times
"'.21- : 'QI m you ult tllon. how lu you go A M niﬂt
i Q muudwum:uu-u S
25 'L mu-lunhrunmum _ '_
Ca Q What method of genveyanes 412 be uee to tlb ru w
21 tnere A o would sak me befers if T wamted 36
gs p,, nl om to m hevse for ms ’ : txh i
‘?7 Q am in Ma tar to got :nm » A !n Fe st
28 Q '!‘sh mbol: oln SRR nnt:l-u tnto a Mu‘
2} alemg, Helew el I
20 Q 'ho WA s 'y mlhn Simone
¥ qi':xu-iano xm- 1; osurt A W i
4 G %6 sbe NMextcan A B8he is m: mxu. m:t Mml
6

A We used to go out
E1 Centre ¥

Republio of Mexice A Eo,eir
'Q Bver go down thers with him A ¥e,sir

G Where 414 you ge wien he tosk you ons riding in hie
‘ a0 118, er road teward

Q Did he ever taks you inte Mexice, Lewer Cali fornia,

Q@ Did he o',vir offer to tnh you down there
A The only time I used to see him over there was st dancem
Q Have you been over there with him %o dances
A Not with him, but I went with my family. We used to ge
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¢ Helen what? How do you spell it A Qei-meo-B-

T e

¢ On how many ocoasidhe, did Helen mo with :ou

A 8he ueed‘to go 211 the tims with us when we used to ge

there
4 Did anybody acoompany Helen A No,sir
Q@ Jusi took you and Helen along A Yes
Q Ne other man went with you A Ne,sir

Q@ New, Miss Escalante, on any of these occasicns that you
went out with Mr. Moran--strike thet. I will ask you if you
understand what I meam by the word "eexual interecourse”

A Yes

Q You understand what that means 4 Yes

Q On any #f the occasions, My, Moran, the defendant in

the caass, took you out did you have mexual intercourse =itk

him ‘ : A Yen

Q Hew many times A What was 1it?

@ How many times A About fifteen or twenty
times

Q When was the first time yov had sexual intercourse witk

defendant, Octaviane Meran ‘ |
A Just abeut 1n April, I belteve

Q Whet year : A 1927

Q 4nd where wers you st that time A Out towsrd the -
sand hills in his ca¥

Q In whose osar A Kis car

Q The defendant Octaviane Meran's ocer

Q The defendant Ostavisno Moran's car--that is a Stude-
baker car that you referved te ’ Yes

Q JNow, can you tell us as near as you can where you were .
on that date - A Yem

Q Where wers you A We went riding. He came
for me to the house sbout half past eleven, and we wsent riding

2 That is the house where you were at the time living

A Yes 7
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 time 4 Yes

Q With Mr. and‘Mrse-@gmeta’ 4 Yos

Q Then whore did ybn%vo ~ A We went out riding
toward the sand hille in his car

Q@ Whiek direction from Cslexice A It is East

¢ East from Calexiso A Yes

Q Was that in the oouniy of Imperial, State of California

4 Yes

Q What d1d Moran say to yoeu on that evening after yeu got
in the sand hills A Didn't say anything

Q Did he propose to yeu that you have sexusl imterceurse
with kim A No,sir |

¢ Had he speken to you about having sexual imtercourse
before that 4 Ve

Q What did he do, just state what happened

A He eoaxed me te smoke s cigarette. After that I felt |
very dissy, -iim and drwq. ‘and went to slesp on his shoulder
When I woke up I was in the baok ef the oar

Q Yeu were in the baok of the car, Whereabsuis in the
back of the: ur A mthnak lut

mx mt { 3 llid tlll m 1._

a1k

Q O 'rlth‘l- aboad. I’I:ﬁ’ill have to ”11 the Juige Bere, g %

e dosdn't Xnow what is in your misd, you will have te tell h

MR, PLATSIELL: She mnmu sngwered. Objeet to i%. |

It is rorﬂﬂton
Mm I dun't huz tln lmur
mumm ‘She uii she woke up in tho Mok seat
MR, nsm. Q Did anything else heppen
A 1 don't know he jusk l'llrt.l I-uu leve
Q Did B hsve sexusl utsunrn tith you there at that

N AN
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In the back seat of the ‘od 4 fos
& Were you conscious at the time he sterted it A No

¢ ‘When did «- when were you first conscions of the fact

that the defendant, Ocisaviano Morsm, al that time and at that

place was having sexusl interecourse with you 4 Yes

Q I say when were you first conecious of it
A After I woke ap. I don't knew how much later it was,

aftey awhile

‘G But when you became conscious where was the defend ant
A 'He was in the baock of the car, the szest
Q Relstive to you,- whai were the relative positions

of your bodies. Just o shead, tell the Judge exactly where you

were, where he was when Jou bscams genscious

A In the back sap$--

MR, BIATSDELL: Just a minute, Objsot to that se imeompet-

etent, irrelevant and immaterial, Alresdy been coversd amd repe-

tition. She has smwered it--

to state what actually happensd. ﬂ”"ﬁ, are the fasta. I‘ti u not

ME. HEALD: T merely ssked her,if the court please,

ingompe tent, irrelevant aad mtonn. Ee certainly ocnll ‘net

object to it om the grounmd 1t isn't material, it certainly is

materisl, the very essence ¢f the orimsj may have been ssked
and answered. I lon'tkno'. I dida*t hear it

A" Ve were in %26 dack seat-
MR. BLAISLRLL: Wait s minute. &lready testified. It has

been asked. Therefore, it is incompstent, irrelevant and immat-
erial what the pesition of the bodies were in, what they might

have
know

tion

done afterward, I den't approhend this court wants So

anything mors ther what is relevert relative to the secousa-

THE COURT: Objection overruled . You may Ro ahead amd

answer. Do you understand the question new?

9
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he was on top of me ; ;
) When was tpo ne\xt?time--at:ih that, «hat did pou
do after you became consciocus and be had finished performing
this act of sexual intercourse, where 4id you go tken

A We csme homw

¢ That is,~where do you mean by "ocming heme” ,- %o your
home or his

To ours
To Mr. and Mrs. Garcia's houmse A Yes

When 4id you swe him next 4 About twe weeks later

o O o >

Whers were you then A WNe same over to the house

- for me

4 Did yeu~-when was the nex¥ time you had sexusl imter-

course with him ‘ A 4About that time
Q Whers were you at that time A Out ridimg :
Q Wheresbouts A The ssme place |
Q The same place A You 1 : ‘
Q What 444 he ssy te you at that time '
A

Fo 311 the time-= s E
MR. BIAISDELL: Now, just & mimmte, We object to $het as |
lesding : : ‘ {
2. HEALD: I Just simply ssked her $o say what he said,
Nothing 19&1115 ubou‘b that _ . i
mmmm W don"t knew- tlut snythiag was “
MR. mw: 111 right. 'ushw i
MR, BLAISIELL: I will withdrew my objection ;
MR, HEALD: State where you wers f£irst 4 Om thek ﬁshﬂ :

MR, HEALD: Yes 4 Out to the sand Mills in|
his car :
¢ Whieh ‘direction from Calexiee 4 ERsst fram

ralexioco =
10
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¢ Who was there at that time A Just he and mysel?

" Octaviano Morad lﬂd*ﬁdurself A Yes

&2

Was anything’said by OOtavilnd Moran

&

A Yes, that time, He used to tell me his diverce was
going to be granted in August

Q Did he ssy snything else #het night A No

Q Dia Ootﬁvinno Kbran, the defendant, say snything te you
on that occasion about having sexusl intersourse with him

A Yes

Q What did he may A He 4idn't say much, started coaxing

Q@ ©State whethaer er not he asked you to allow him to have
sexual intcroourscnvith you on:that secagion

MR. BLAISDELL: New, we objsct to that, as leading,
suggestive, putting the answer in the witness' mouth

MR, E®ALD: I withdraw the question
Q Did he on that scoasion ask you to allew him to have sexusl
interecourse with him -

¥, BLAISIELLS Just s minute, Ssms objection. The witness
testifiedw= |

MR, HEALD: #hs can snsver yss or ns |

. BLATSDRLLS T know, but if you ask » man if he's. ltuypllf
beating his wife aud he said yes or ns,ho is up agsinst 1% amyway

‘MR, HEALDS We will submit the quution to the cours amd -uu
by tho conrt'a rnling an to -hethor n is lnnutin " _ j .

n. BIAISDIIJ.; Read &hoksnuti‘nn. and nuor .

PHE COUET: Will you read that question (Question read)

A Yegisilr -

MR. BIAISDELL: Now, 1f the sourt please, it is a leading
qug.,tidiz,' or 1t ;’, ~« the witress is an intelligent persem. she
is able to testify eof her own aboor:l'.* without asking thoss quos-
tion. Vth:.cortninly 1% suggeats the answer. She is abundantly
able to testify

11
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MR. HEALD: 0f course, 1f the court please, to argue that
question is leading, that osuld apply to any question, The

guestion whether or no% the quastion asked by oounsel is loudiu.

Se snswer to the witness, I don't

is one which is suggmﬁns;
know what her answer is going te be. Nobody does., Nobody oem
answer. I asked hor to ata%e if it is a fact, if he asked her
if she wonld al low him to have sexual intercourse with her,
really utiﬁg her to atate what he said, nothing leading ar
suggestive about it _

- MR. BLAISDELL: You cen ask whether--what the conversation:
was, if there was one, then she will state what it was, The
damage has already been sone, Your Honor, snyway new, Might as
well withdraw the objection. The damage has already been ﬁono.
I pretest agsinst those questions

' THE COURT: The quution has really been ananraa. You w!.tll-
draw thc objestiom L

mlttnu.'utig-'yﬁ hui:"_othc'r there 1s going te be an
objestien, If there ia an sbjection, dom't answer umtil the
eourt tells yeu te s
MR. HUALD: Now, Msu lenn——or Niss analmta, how m _
other tuuu--strixo th.at. Ihm was the next time you hed ux~ 't
uAl intereourse with him A ibout two weeks later
Q Where wepe you at that time A The same place :
Q. And you lnd. Mr,. Moran wers there together A Yes
Q Anybody olu...th,ero. ; L Mo
Q And what was seid at that time, Just state what he
said at that time -A A1l the time he used to ses
me, ke would tell ms the same thing, his divorece was almost )
granted snd would be had in August, and we will be married then,

and he used to make love o me
A8

e

i IBI-AIBDII-M !u, thc dungo is dm. We proust cpinqtf
any -l:n leading quesiions J
THE COUR?: Niss Nersn, don't sugwer your questions, these |
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Q When was the next time,—can ycu state &y proximately the uate,:

the last ococasion you have Just stated, do you remember what
month it was - Av-To- Aprl e

& What year A le27

% Now, whan was the next ocoasion that you had sexual
interoourse with the defendant, Ootaviano Moran

A About that same week

Q What was said on that ooccasion A All the time he used
|

to s0e me he used to tell me about the same thing

Q When was the last time that you and Ootaviano Moran
had sexual intercourae A June, the --

¥, BLAISDELL: Just a minute--might a8 well let it go.
Never mind

MR, HEALD: What was that A June 1l5th

Q Where was that A In his apartmens,

Fox Apartments
@ Pox spartments, where are the Fox Apartments

in the mmins

Q
Q- A" Yes
a :

e m'c was thq night: b,g nnt t@r n home, I was going to

leave homo. He brought me thore te h. there & ocouple of days
until Saturdsy, s0 he could take me to San Diegd
Q Di4 he say he was going to take you to San biego
A TYes
Q Wnen A That wae Thursday; no, Wednes.ay night.
13

A Here on Seventh Streest

Q Beventh Street, City of Calexico, Oounty of Imperial
L'Iot et N .o _
QW .te of mxmma ' - K Yoo

Q And about what tim was it L AKbowt ome otclosk

m was m:uni thg.f.; ﬁlo A Just he and nyself
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He said Saturday night--

2 « Saturday night, whii monti-- A Juxne

3 3 ==if you remember. Saturday night, iz J.ne A Yes
4 2 Where were you wien he teld you that

5 » A In his apartment

8 v, Vhat other conversation ook place on thzt night

7 between you and the defendant Moran g
8 A He just seid he was going to take me over there. He i
9 told me again his. divorce was going to be graaied in Aagust

10 & Did you know all this time Octaviano ¥oran was married :
11 4 Yes
12 4 Where was his wife, do you know A In ¥exicall
13 4 Vas anything else said on this evening of June 15th,

14 1927 between you and the defendant; {f so, ctaiz what other

15 econversation you had with himj state what you s3id and what he
18 said

17 4 I don't remember,just about reading the paper, that is
18 211. About the canversation’

19 % Vell, now, had you seen. oﬂhﬂ.ana Morsa prier to ‘the |
20 mth day at Junc,lsz'l othqr tm,-: 1 thil swurday tha.t :ou han
21 Just mentioncd. KM yuu saen hiu on: w ather ate ' R

221 . THE HI‘EKESSz When, hefora mtt ' ol e, |
23 Q Yes. A Just about s memth. I hadm't talked to

o4 him but he used te write 'to mn.utho time

25 Q About & uonth bntnre tmt : i ¥y sister, when mhe
28 knew I wa.s ming m. runnin& amm f"’th hinr, she utoﬂmﬁ mo I
o7 all the time, but he wrote to me All the time

28 Q@ About a month before -tha.&‘. oft thias ocsaston

29 where were you when you saw him 1
30 A T went to Chureh that Sunday worsing
51 & Where did you see Koran & He was in Chureh, He

32| went to church for me

4 With you or for you A For ze

' 2 Did you meet him afier Chureh was over or bafors churdl
is .5
g |
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A After mass wasg sald
What time of day was that 4 It was about nine ‘
Well, and what did ¥oran say %o you on tast day |
A Nothing; I t01d hin I couldn’t see hin very mmeh |
because they were guarding me-. He a&ys ne would xeep om :

writing to me 5
Did you receive letters from Horan after that &ay m:
|

A Yes I
& How many letters did you receive from nim ]'
4 About tem

4 Did you write any letters to him A4 Yes

G After that date that you wemt~~that he me: you there

at Church A Yes
Q Now, when he met you there at Church, was that omn

Sundsy A Yes
Q Where did he take you after Chureh was over ‘

A He took me to the"Capitel ts"
Q Wnere - & "Qapitol Sweets™
3 Where is that A That {s a rttruhnu#t

stand hers on Second Street

Q After you went thers, where 4id you go, &id youm go any |
place after that A Went riding

Q Where 4id you go A Out here of Calexico, out
toward the other road

Q@ Did you have any sexual intercourse with Xoram am that

dats
ER. BIAISDELL: Just the same objestion. I don't see,
Your Konor£ why that question should be put in that way whon 1t |

ylu 1
could be/in some other way so much bedvter. I make the obJestion !

only to withdraw it, the damage is done
MR. HEALD: I msked her if she nnderstood what that meent,
thet is a fact, she can testify to a fmo%. She ls aliowed

all that. It's a fact ag to what her name is8

15
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MR, BIAISDELL: You might say, “that is your name,J¢.n Bmith?
or "What is your name?"  The right way is "What is your nsme"”,
not "Is your ndme John Smith", All right I withdraw the cbjlectlon.

Te Court: Did she answer the guestion

REFPORTER: Ne

(Reporter reads guestion)

THE COURT: Your objection is withdrawn

MR, BLAISDELL: No, I will not withdraw that objJection.

I will objeot to that for the purpess of the recon, and I want
the court's ruling, whether or not that leading questicms zan be
asked everytime

THE COURT: It does appear to the court, the guestiem should
be pul in a different manner, may be soms question in regard
to whether or not it is leading

Q What did you de on that ocoasion, Miss Escalanie

A Ve went riding afterwards, and afterwards went %o his

apartment
MR. HEAID: Where at, his spartments, at the Fox Apsritmemtis
A Yes |
Q In the o:lt: of inexioo. \ 4 Yes ]
Q ‘ﬂhat dtd yau ‘do theromatrm that. How long m:m | j

stay there that day 4 About half = = 3
Q What aid you dc¢ there A Had sexual m-omd 1
Q And that was os Sunday A Yes
Q !mr l(iu noaln.nto, luw»-s’a.to what your oomﬁn has

been o¥VAF - tlu 1ut m'or thrn nm |
VR. BIAISDELL: Just a minute, may the oourt please, we

oblect to that—-indo”mpetp'nt,' 1rrelevant and immaterial, ha=s |
nothing te do with the allegations st forth in the compleds, |
nlght. havewadmé bcari’ixg;f I ; imagine, e other events will prove.
I don't see what that has to do with the sccusation f
MR, dEALD:; If the court please, we have alleged iz the -
complaint that an aet of sexusl intereourse took place wikh tnis

girl, between this girl and defenisnt, Ootaviano Koran, we bave a

16
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1| right to bring out every bit of evidence. Certairly the oourt !
2| nas a right to know every bit of avidence that tends Lo prove I
3| that feot. PThis girl's condition wilil tend to prove it

4] If I hadn't asked that guestion in thai manner, counsel would

5| have beem on his feet objecting 1t 1s leading and suggestive,

8| now he comes baock and says it is immaterial., It is material, |
71 ®his girl's condition, now and since that date, 1s material,

8| Counsel knows it too

9 THE COUR?: Objection overruled
10 MR. HEALD: All right, read the question (Question read)
11 THE WITHESS: What?
12 MR, HEAILD: Q Physiocial condition
13 A To say that I an in a family way. I don't know what you
14| mean
15 Q State what your physicial condltion has been
18 MR. BLAISDELL: If she knows
17 MR, HEALD: Sure she knows what her physioial condition has ;
18| beem |
19 MR. BLAISDELL: We objeet until it 1s shown that the witness
20| knows what her pnysiauxvaonmt;zon has been
2 SR he o’b:tmon thn :
23 4 Do you inow what your physiotal aonamon has been

24 since the time that ootuuno Morap had ﬂu ;ut ut of sexual
o8 mtarnom-ao uth you, do you know what your mquieul condition

g | bas beem ' N 5 A Y‘l J 8

27 Q A right; m. uttt# to the cmt mt tlut onnﬁ.tioa
2a | has beeny what the phyaioi,a.l uondition of tm vody has be en
20 Q FHave you been sick Auring thay perig& of time L Nessir
30 & Do you inow what we mean by 'mensirustion period’

31 A Yes# :

32 Q 'hen was your last menstruation A About $ months ago

17
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@ You haven't had one sinece then A FNo,sir
2 Dia you and the defendant, Octaviano Moran, dimouss

this faot at any time A Yes
4 VWhen A The first time when he gave me those pills,
about two months ago

Q What did he say at that time A He gave me those
pills,so I wouldn't have enything and my stomach wouldn't hurt

MR. HEALD: Do you want to look at that (handing bex
to defendant®s attorney)

Do you want to look at this (handing photograph to
defendant's attorney)

MR. BLAISDELL: Sure, it is a fine piocture

Q XNiss Esoalante, do you recognize--

MR. BLAISDELL: We object to that, incompetent, jirrelevant
and immaterial. Would like to know what the purpess
MR HEAXD:Give me 2 chanos, I will make Ry purposs. I hadn't
gotten through asking my q,ueatibn before ybiz objested to 1it.

MR, BLAISDELL: I was afraid the witness would snsver

THE COURT: Don't s.nmnr"%hc question ;&ntil'pgmel has ‘tiu’__

to..objsot

MR, HBALD. Give him & -ahsnoce to objoot.
I hand you this. photogmph. _!h:loh has some n‘iuu on the front
of it in Spanish, and is blank on the back, and ask if you :
sver aaw it before A ¥en, he gave it to me

MR, BLAISDBILL: You ses, tha utnﬂu MM tha quuuw
without giving me time to sat in tho ob:oeuon--eonnaol'a ob:n-r

tion ' ‘

MR. HEALD: We will oonaent for the witness withirawing
the guestion, 80 he. ea.n get i his objeosion
Let the reoard show the witnul withdraws the answer. Now read
the question

MR, BLLISDELL: You hnvc my Qbanetion alraud.y, if the ocourt

please
18

n’;” mﬂl“t.; "

s 4
e




O s kN

[« )

10
11
12
13
i4
15
18
17

18

MR, HZALD: Read the question i

MR, BLAISDELL: No connection in that that he nad an act l
of sexual interocourse, that I kmow of |

MR. HEALD: We haven't had an opportunity yet, if the court |
please, to shew what the purpose is., 1 will state the purpose {
of it. We intend to show by this witness that that is a photo- |
graph of this defendant, Octaviano Moran, that he gave the ‘
photograph to her on one of these oceasions, and that he wrote F
that writing on the front of the photograph there in Spanish I
himself, and we intend to introduce it in evidence as one of the
Peorle's Exhibita

{Question read}

A Yes, he gave it to me

THE COURT: Don't answer the gquestion ,

MR, mxsnzm- Is your honor ready %o pass on my objection
that it xu 1neompetant 1n~¢lomt and 1mmtor1..1, aecoudarr
evmoacc, not within tlm uama of the oasp

MR, EEAI.D: It i.n an mt oL evj,d.m: whioh should ge
to the sourt and nhoul& &0 ‘bo tha m;- in sase thero is a :ury
trisl, to uhuw this defendsnt was with this Mide gird
j,-. we hl.ﬂ & émt n_ introduce any tlumt to lhﬂ

or aourn.,_

he. daniu
this defendsnt was with }
ence 'hlt 1 in
MR, B&m Gerromﬁf. ' writenae
ME, BMISBEIJ:.: It l..l.. ﬁpa rmota. If you so that far you

oan bring 1"C""uxthin¢
MR mm: It hu't buc rnmotc 1n vuv of the faof 1t was

W ot k‘mae omsionﬂ. RO ‘ﬂﬁ""‘":

glven te har on ona ot thoso.weuionu. Vu bave &8 right to. -hw

that this man had this act 6: aéml intersourse with this utth. '
girl wtim prior to the am- oharged in thu oonplaint
MR. BLAISDELL: Fhotograph, I don't ses how thst cm bring
in anything
MR. HEALD: I don't spe how that can be remote
19
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MR. HiasLD: You don't deny this is & photogrs.t of the
defen ant

MR, BLAISDELL: Yes, we deny everylthing

MR, HEZALD: Alleright, we will sbow it is. ¥e will snow
it ia a photograph

MR. BLAISDELL: You might have a4 dance program

MR. HEALD: Absolutely, if 1t was a dance program and he was |

danoing with her that night and wrote something oxn it, we have
a right to show it in svidense. We have a Tight o glive 1t to

the court
THE COUR?: The objection will be overruled. Frosecution

will bs permitted to introduce the photograph as an exhibit

MR. HEALD: Read the gquestion (Question real}

A
Q
Q
A
2

Yen, he gave it to me

When A About two months agn
Where ware you when he gave it %o you
In the show, theatrs

1Is mt—vthsﬁ u, yon DAL hy 6 gave it to y!m,

Q@ Did he put’ thn writing on.
A Iaa, he wroto 4% on
MR Wﬂ. w. aﬂw“ 4
and ask the om:rt to. m!k u;

THE COURT: The photograch is mucea as"Feapie’s Exhibit
One? i

Q4 Can you speak Spanish, Xiss Escalante A Yos

Q Do you undepstand Spanish A Yes

Q Do you read Spanish A Not vy well

4 Can you write Spaniah A No,sir
20

|
|
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Spanish 4 Yes

2 I will ask you to state whather or not that writing on

e

2 an you read Spanish; did you say you coull read ’

thera is Spanish A Yes, that iz in Bpanish

4 Are you able to read it A Yes

« When was the first time you read 1t 4 When he gave it

to nie
Q Did you know what he was writing on there when he pat it

on there

THE WITNESS: Whajp? [

¢ Dl you kuow what he was writing on there when he wrote 1.t,:T
the defendant, Ootaviano Moran & Yes |

< Did you see him write it on there A No, be gave it to na].
It wes already writtea when he gave it to me

R Do you know hia handwriting when you see it A Tes

Q Examiné that and stats whether cr not that is his hand-
writing '

A He wrote that

Q He wrote it All rignt, Xew, d1d4 Ootaviano Noran
detencant 1a thu tion, ever take m to--strike tha
% physictan or mm & Yos
Q When 4 !hl £28th of Lyﬂ.i

Point him out 4 (Points out Dr. Taldott)
Where 19 his ofﬁ.oa A Third Stxo.t
Oity of Oalexice, County of Inperial, State of m;.

Q The E8th of ,_.60;:-1-1 A& Yes

Q What time A 1927

Q That noww ua you go to A Talbott
Q Is he in thl Toon now A Yes

qQ

Q

£

Tes .
Who was present waen you wend to/th_a dostor

Mr. Moran took mo then
Ootaviano luru.n, the defendant, go with you 4 Iﬂ

FoEE B -

Q Have any eonversation with him befors you went ta e
dgctor'y 23 '

e ey
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A Yes
What 414 you say, what d4id he say
He told me he was going to take me--
MR, HEALD: Strike that. Where did the conversation take
plaoce A In his ocur the night before
Q Whereabouts A Just riding around to+
Q Here in the oity of Calexico A Yes !
Q MNow long befare you went to the dostor's did that eon- |
versation take place
A He t0ld me that the night befere, he was going to see

Dr. Palbott about it, then he was going to take me there that

night
Q ¥hat time of day was thils eonversation A It was at night
Q What time A About half past ten or elsven .

QR Now, state what you 414 afexr yeu had the conversation
A He just t0id me he was going to take pe to see the
dactor abput the matter
Q Did he take you to ses the dseter A the FeEkinight
% Do you remsmbe. wmxiﬂtm {gm 4y thet s
& 198-, nin.cto-.m Mtrgmwﬁz ; Ll. 127
Q Did Ootaviand Moran, the uzqam. go with you %o the

dontor A Yes

Q@ Why did you go to the dootor: A To have the doctar

examine me _
"2 D14 the dostor oxamine you A Yes
Q Was Ootqﬂma l(ora.n present. lhan tho bogtor examined you
A Tes
Q That was Dr, Talbott, the Dogtor aitting here now 1 Yes|.
Q

Over there bask of Mr, Fowars - A Yes
Q And Octaviano Moran, the defenmdant aitting here, was

present when he examined you A Yes
Q Bow, what was said, and who said 1%, just state all the
conversation that toek place vetween you and Noran and the
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deetor--woll, before I ask you that, who else was there, anyone ‘
else A The nurse

Q Who was the nurse A I don't know. She 1is a red-
hesded lady in the hospital

Q You don't know what her name is A No

Q Would you know her if.you saw her A I think so

Q Ever seen her since. A Neo,sir

Q@ Bow 0l a lady was she A Oh, she was pretty ola, . !
about forty I guess 5

Q@ All right, now, Miss Escalante, state what the dootar
said,and what Moran said, Just tell it to the Judge here. He
is the one that wants 1;6 hear i%. Don't pay any attention to
anybody elae, just &0 ahead and tell him

THE COURT: Go ahead snd tall what happened, what was said

MR, HEAID: @ Before you state that, I will ask you to
state whether or not, 4id the \doetex-_ exsmine yomw

PHE WIPHESS: What is it? '

MR, HEALD: & Did the deetor tmuu youn A Yes

Q&1L right. New, _jumt state what he said. You don't
t state what he said, if suybhing, |

Besd to tell what l;- aia,
that mM. aid he W ny
THE WITHESS: What was txmt

MR, EEALD: D4 hs shy Auybhing amytuing 4 You

Q Just state what he uuq. Bid Woran say snything?

YHE WITHESS: WAt 18 187 ._

10 Moran say anything A Yon,sir
acta,\risno Moran, the ‘defendant A Yes !
State what he safd then 4 (X¥o anaswer)

§ Well. 1 withdoxw thnt quluon. ilin Escalante, I show
you & box here., That has”28 oapsules®written on 1%, and the wor¢
"Ryperol" and some other writing on it. The word "Ryperol”
is weitten on four sides of it. It contains a bottle in which

5 5 P

there are some dsrk ocolored capsules and paper with some direc~
23
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tions on it on the inside, and agk if you ever saw that before ?
Just wait a minute, They may want te obdject
MR. BLAISDELL: Ne objestion
MR, HEALD: @ Did you ever asee thaat before
A Y¥Xes, he gave fimio =e
Q Who d¢ you mean A Octavianc Moran
Q When 444 he givs them to you A The firut dags of April
Q The first days of April A The first days. I dom't
Inow Just exaotly what day
Where wore you &t the time he gave you thail
In his oar
Where was the oar, in the ¢ily of Calexioco
Yea, he used to go for m& gﬁvim house
What d1d4 he say to you whem e gave you that
Ee told me these pills, yoﬁf}liomoh wouldn't pafs you
with $hese. He $o14 me'he had bought
Q Wnat? A He told me he bow
q Prom & Laym |
ﬂ m-i.:f-

> o - o b+ oo

o How as ;m utlllm mans A Heo-u-s-a-

Q She 1ives on Seventh Strest _ & Yes, in » red m. on
the osrner : _

Q City of Nq:!.u, County c!‘ h@ill, State of hlim:lt

‘A Yen
MR HEAIX And weo wm. mwame ma‘m _ﬂdcaoc, and ask m sourt
to mk it '?wyl.u l:r.hibit lo.iﬁ ‘ L U |

¥R. BMISsz ﬁ ab:gct to v u incompetmt, IM‘mt |
and immaterial. lno foundat Lon ho@n‘ m'm oF laid that L‘t has

been in her continunous pcsueuion qt All times
MR, HEALD: Ws will withdraw mt,‘l.nd not wrgee abegt 1t any
pore. What did you 4o with it after he gave it to yom
N M M N
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1 A He t0ld me to take them but I didn't take them

2] « Have they been in your possession since that time

S% A Yes

4ﬂ Q Up to what time A Until my sister found them,

51 the other day, about two weeks sago {

< Did you ﬁnrn them over to your sister

o2}

7 A lo, she found them in my clostt
& Q Did ahe take them at that time A Yes
9 3 ALl right.~‘ 3”111 ask that be marked for 14 entificntionb

10! We won't evon aak tha ¢ WQ lel have the sister on the witness

11 stand and nhuw 1“;1 low. Kisu Escalanto, I will show you another

12 bex here, whioh has "Lmng's Wonder Females Zapsulea™ writtem om

13§ 1it, and then directi”ns, then it glves some directions

14 "L&ng's linera; Wo, ompqny" written,on‘the nottom of 1%

”-thq qu*gppgrqatly bu{ some cotton. i

17

18
204

s

2 d3dn't take thems I |

:sm'.othcr thmm fires S

28 |
29 § v b
20| G Did he: givn you thaua lill Iaoulants, prior to the

tims that you and Moran qut bo Dr. ralbutt'a office

A No, it wae before. He guve me those about the first

N
o]

daye of April, and we went to ir, Talbott's about the 28th of

April
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1 & Xow, Misam analknte, can't you tell us Jjust whe. wes

2 said in the Jootor's offigse. Palk to the Judge., You are talking |
3 to him now., Go ahead and tell it. {Pause) {(No anawer) i
4 Wi, HEALD: We will withdraw that guestion then. Now, whean *as
&4 the lasti time--I believe you heve already snewered that questiané
6 but in order to refrsah your mamory on it-~I believe you stated !
7 the Jast tima you haa:aoxual inturoourse with. vataviane Moran,

8 the defenﬁ&nﬁ. w&s on the 1 #h;day of June, at che Fox Apartmant

9 in the oity of Gale:ieo Gounty of Imperial. Is that correéct

PEPIEIDIN - ]

10 L Yas

11 G How long affer you had seen the doctor wWas that ;
12 s Two months I thlnk 3 j
13 Q Dia yau and Hcr&n have any conversatmen at that Lime %
14 relative to yauerhyaioial oonﬁitien? pida you? A Yes 7

hat wes why he: waa gc afreid




1| a room there, He came up in a litill wlile and gave me momsy to

21 pay the lady

3 4 You mean by “hc" bhe detmt Octaviano Moram A Yes

4 Q Thadp's the Reod iwtnaniﬂ,, eitx of Calexico, Mty of | 1
5| Imperial, State ar Q&liromia. ; 1 Yes ]
6 o,

E

7

. J
8 3
9 - :
10 When &14 rou ﬂrat & t_l"
11 mtdq iy a2 B 11

0f what month

of. cu.uub 4
80 4f they
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MR. HEALD: You my oross sranine |

MR, BIAI;‘SBEI.L: No oross sxamimation :

¥R, HEALD: That is all, uiss Bscalante, you cen &it over
there by your a :

MR, HRAZD __C‘:d‘o'ato‘r nﬂ&ﬂ,ﬁq Zet away. I would 1itke to

xS

a \vitnesa calle eha‘l‘t or plu _ur. boing first daly sworn,
testified as follwu. ; _
DIRECT EXAMINATION
Questions by Mr, Heald: ‘ |
Q Wnat i® your first name A Willisam 7. Taldetd
Q tuu-oaa ou 1 3
Calexioe '. &
: Q ‘lha.t n m :uu name

u live

L Williesm %, : bott
A I'hﬂionn l-l I‘Gl’gA

.~ "

: nm‘* 't&._-«' girl who mnu

*ﬂ you mmnmg " 4 oOn, sbout twe yesrs .I
Q Wyw;mm:am the defendant 4 Yes |
Q Did Gohvm Moran and !m Esealante come te Four

office on or swr-rduin‘- the mﬂﬁ;- of June 1927, Aprfl I mean
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N

el

& witness called on behalf of plaimtifs

RGP )

A No. In April, yes,sir

Q They 'l'n'l in your office together,were they 4 Yes
MR, HEALD: That is all

MR. nmsnm: ‘No oross m;i]n_xlon

ARCTA,

L

DIREC® EXAMINATION

3.

|

o
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i Q How lons has Lupe been living with you ]
2 & Ever since my mother died i
3 & Wihen was that A Tour years agoe
4 Q. How, has Lupe been living here in the oity of Jalexioo-+ 3
5 strike tui_n_i. How long @n:_mj; been iiving with you hers in ;
P the 6“3’ of cum % K Bver since we have bsen here, sinee ¢
8 Q !ur 1ong was tlui : A Four years
9 Q DD rou ‘knos the M!endamt eefzavil.no lom‘ i tb_s é
110 < Hn lorg have you Xnown. hin A I BAve known him | '%’
11 thirs Yea.rl 0ld in Tia :um, wet him l i

! ge”uth ny nutpr at l.’l.l He uid_. £
-:ﬂzo. 1 uﬂ. i wu’ mu of our
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9 irrelevant and 1_iormmou offer of proof is made fo the “

N T — = ST F—tame. | —
IR et o o |
1 Q Where was that conversation A In his oar ;
2 Q@ Whereabouts A Right in from% of the :
3 0ity Mall. He picked um up and took us right home ? ‘
4 Q Who was present A Him and my sister mad I |
5 Q Just three A Yes i
6 Q What am‘: .& Just that, nia he
7 was ‘ming ‘Vte dtv . : 't like hia 'ifc . ‘:
8 MR, Bmxsnm » minuis, Qﬁ;pc_g& to as inoomggtant. ;‘

i

10 sourt -_g‘_'g

=
11 MR, HEALD: Yes, u is, Any statement defendant m in thq Z%
12 presence of Lupe, her or snyome else pmmt, that in any way ‘_ 3

13 shows his intentions, his motive in going with this ntu,. girl




ont of bho sar and go im the houase

N ¢ D14 you and Iupe get

2 A Yes o5 : | ﬂ
3 4 When did you see him thus |

4 A No n@ra*ehe goes around hj my nouss 2vViaxy evening he

[ drove the oar . | .

o @ Did you see him | ~

7 q  How :
8 ) ime of n ; :
9 A He uu te go around a‘bm six o'clock, sometimes omﬂ

10 or nine aoeenuug to the hour h sunted o g0 |

11 Q ﬂ:lra afa you oee him on tlose ooc:sioms

Q M; on mi muion
to su, to uttu’b hiao a.n:un
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S A e, o

time my mtahtnd got up to get a drim of water, he ran %o beat

the devil-- |
MR. BIAISDELL: T objeet to tibis and ask that the witness

be required to answer the question |
|

MR, HEALD: She is amswering the question all right. Might

not be utisi‘actary t@ yeu, but to us it is
utishotory to the distriet attorney.

. !um on that. aoeasicn you*‘self A 'zu
A In baask of the windo&.

- |
. nntsnma Objest to ‘the hunbamd“’getting 4y to drink

gome ntur"
MR, EEAID And aa.' h..‘l.l at the window- A Yes
Gl moh gide of the house 4 - On this side of the

A Yes

lu, I hum‘t lom him 1n our yard evem

‘Iill you stat‘-e ap;,roxlml.tal: what dsy of the momth thn'l

1

L Avout 11:30 &% night
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1 A I remember--the yeir 1927 |
2 Q Do you remember the month A In May, Suniay night
3 ¢ How 1on.g atter the time that mwran took you and ILapse
4 home in his sar vﬁ: it if yon ramember |
5 A ‘That's Easber Suﬁhy, lasb Baster Sunday i

How long wae it tﬁnr that you m him at the window

Q
A In May right after that
8 Q Right after tut lut Mnx, wasg 1% A Yes

Q 'hun was the first iime that--strike

S (s s e

Io', n-. llu'u

8

: m 1:. u nli.l;y way-
_gohcnt htmm you snsver
_Em m m that yorr sum

14

15

make 'nu owocuo;

S e d.ram:. Tm oan go -.heﬂ.

511 lm. BIAISDKLI; Hot rro;pak- teudntion laid, 1: the eourt
32| plun. tor thst quastd,on. 5110 ‘is oot an apert or hnn't G




- ‘Wﬂﬂh- = 3 ‘m . -

k]
1 snown nerself to be an expert
2 MR. HEALD: You are possibly right, I will withdraiw that
3 guestion _
4 'HE CougrT: The qﬁeution is withdrawn
5 Mit, HEALD: Yes, I will wi‘hdraw the gquestion. How long
8 has Impe been living in your house--strike that. I will ask

7 you this question, Has Iupe beem living in your house cemiin~ |

8 uously aince on or about the 15th day of April,l9z?

9 A April,yes, she hes boen there

10 @ Has Im ___'tt l.ny Mle either for a short psr iod of tino ;
11 or & long poriod of tih. or any pwlua of time, iived any
12 where else, ynu knoi’ or _ ' A No |
13 Q Has sho M nna from your hlm.ae on any occasion
14 A You stq ﬁ.‘ﬂ ﬁril |
15 Q "'nll, uinﬂiﬁ ﬂ:st of Janmy,na?

the 15th of Ju S i :
Q Wnen did she leave the houss A Wednesday, the 15th |

{

35




31

32

stomach ache, toe -oche, nhltevae is Yhe matter with her

304

of June

« How long was she gone 4 the lerft the house
for good, that was the 3rd or 4th day, she stayed out here

« Ia shis back living with you agaln now A Yes

") binco she has been livmg with you again, sBtate whether
or not you have noticed. whether or not Iupe has beem slck
on any ocoaaion

MR, BI.LISDELL: Just a minute before you answer that questi
What do you mean Dby her being sick. SR

MR. HEAI.D: I. don’t knew cf any other word for it, When a

man is sj.ok he is sick. I don'¢ kuow any other word for it,,

MR, amxzsbxmL: We will withdraw it
I'HL COURT anrer tha queation
A ton, Ihwmuiuu.rm.lyny

Q Hr" G!rcil. 411& 164 aq.;r 3?'011 saw lr l!oran tlirough tho:.__

window om we&tng !mon c was in the ’boircol A Yes

Q Iawe :m did :mW' that was, lbov.t slevm or twolve

o'oloek = g 1 11:30, between 11 and 11:30

36
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e

13
14

© 15

17

TR

w The lighis wers on » We lighis ware on

v Then how dig you regggpig@ .. Heran, how scula you
tesil, It was darvk A Moon siijiuing
4, Moon sh.uiuyg, that's the way you recogoized him
A Gertainly. T know hrim perfestly ﬁﬁll

Q Moon was shining that night

Q You agould see hiﬁ'ﬁlginiy
(WITNESS retdres from stand)

#t&v

KEJARDED GXROIA T

& witness oalled on behaltgqtgpiniaskf
testified as follows:,

;baiﬁg{first dniyisvorm5

DIREQT EXAMINATION

Questions by Mr. Heald: '
4 State your gn;i:.n.

Mry Garcls A Got ne full name.

“ome .
T Jih o il
time by the inter-

-
3 1

: S

4 Wnere do you live, Mr. Gecela A A% 726 Seventn Street .|

.'5.“54.;,.;;.".. ;i
Lo B




1 < Do you know lape Escalante, the little zirl om

2 the stand © oo A Yes ‘ :
3 4 ‘'hat relation, if any, iw ‘&he to you '
4 A She is my sister-in-law - i
5 Q + Gareia, the lady whe just had the witnecs stani |
6 A Bhe is my wife o ot 1
7 8 Do  you. know the aefmaant, éotmmm Morem 4

8 PSS

10 Q nid yattever see Horan - mw and mear ymhouse
11 in the City of Balexico Sk Yes : '
12 Q Wnen k- mewfwthemhofm e |
13 last part ot-.hq-:- i

Q Do yeu mn 1ns:lu ci' thl_’#ﬂau,or yoor

50|  your house X Be, on the 108 !
31 R Bow, Mu was he relative _t-o' your house A What? !
32 Q Wnere was he relative 'ti)’ ybur house i 4 _f
& Mo was in the back mi of the touse near ay e
tnlaw's umn-" : 4

e ol ?‘ﬁ.‘f "' bl - s A



[ 28]

11
12
135
14
i85

18

51

32

% You saw hiwm ouisile orf the house geur ysur aister-in-

law's bedroom : L Yea

3 Does your olsterinlaw’s raee have a winlow at that
point A Yes, got two winaows at the saek pari, one
at the side .

a At v’rhm‘h.win&w’ wus Moren 4 He was runnimg from the
two windows in the back pars, to the cutside of the le% |

< He' elelo bo"g.im 4id you gtt 4 About ien o Tifteen
feet from -;hc utchmwimlw up to where he was runnimg !

4 Did he say anything to you A XNo, I souldm®t get
him, in other words, by the time X sit oul theres ha n- gone

2 Did you say nnything to him A FHo, I jusi wamt up
te chief of )ol.ﬂn, Manss, and told him about it

9 How do mxnﬂl it was loru A It was & vewy ciear 5

704 ould casy ses him ‘I

L Yes =

R 1 tann:t that 18 -;u
: atma EXAXVEALTON

Qsleutienl br !&'. m:&.xl




e L s -.
. b4
1 3 Did you stgm the complsink im snie ciss, Wr. Garois |
2 Mit. HEALD Ob Jwetbed S0 a._a jwl.?-use;vlly ixmz,«r&’ezw/ni;g lrrelevant
3 and impateriani. The aem@i&int s;_aaa.xé iui”élvnelf. it ie the best
4 evidense ;
5 & Ga}.liug yc‘mr &ttmtion 30 Ml&xml complaini, is this

TR '1'1,3__6-‘12\.--

o # il i e = M I
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12

13

Mit. 3LAIGDELL: That's whay I asked hir

MR, HEALD: The sowrt kugwa that of hia own snowledge
PHE CCURT: ObjJection sustiainsd
4 As a malter of fael, Wr. Guyeia, you do pot, of your

owln knawledge, 4o you, knnw that uatavianﬂ yaran on or about

about tne.lﬁth aayfef*!l that he dia wi;fhlly, wlawfully
and feloniausly h&vs an
one Eupe Esealante

HB., HEAMD. Object’ to ‘that as being whally ‘incompetent,
irrelevant and immaterialm The complaint is in evidence and
speaks for itself, I[.'s thv best evidenee

MR. BLAISDELL: He hll alreldy tuatitiad here in behalf

of the State

By S

kcccmyliah a sax&al lnﬁereourss with

B el

.q -

ST T

Lk

p S

[
it
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eom-t. pluan. §hey have ms coa:ﬂroﬁtsd thia wit imEm WiLh any
testimony, statement made mtni.clu of eourt contmy to any stated
nnt lu hu mdc hlr. en the witnem it.a:m. He hasn't made any

. "'ltﬁuﬂ. Mnhrary io tha’t whint. It
tluy san't 1m:pmch h&lon that be-

ahtuent

: t statement tn that oouplunt true
xa:. Bmm. ahgoot to that on the @om it is wholly

uoompatent, mum qml murj.al. The mpumt is the




1l

12

13

.8y be :1gnt~;n:regag¢ to the fust it is pot proper cross
examination, b:t we ~-there ére gamé éthei poiﬁta involved,
and for vne purpese ol iﬁﬁéuehing zhia_vitness; it scems to
me we lave the =ight %o 8o into any vadonce whiceh he has =
Ziven before this oourt forsthe purposie or mlving the ecourt
pass upon the reliahllity of his svidence, That's the way it
seems to me. I only want to briqg before the eourt the fact
that this man comes lntofin;a.cp;rt_snd testifies to certain
things, And also tqatiriéﬁ:ﬁn to the faet on his direct
kmowledge, to-wit, 2Irth§-ﬁliogo¢ erise. I know he will
teatify he did it om information and belief, That's the only

faet I want to bring ouu

« HEALD: luw. it thn‘aourt plcnlq, this i8 a mers erfbrt{ﬁ

not to m;geaen this 1r11=_' "”-am; vi.tnu- uads o statcmt

» madej Folisce officers wake coms
"wumu aboub Hithmu.h that was

j@bd p_thr s Ghut_ﬂ

I

ey
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LT s ST Vg,

i
|
t
|

rdE COURT: The seury ls not wiliuig to admii any tesdimony
of that charzebsr i_u-r._dg&rﬁ to the w;em- Piling of ne a@mplaid

(o

M. HEALD: That 12 all (¥liness w:%h ef frewn stand} l

A ERE

|
FREDA MeCARAS mn |
being first am norn.{

a wituess called on behalf of plaintiff

| T, "GURQ’* %mt 18 your full mmo

?rea.a. ¥nlruoken
N m;ere; LX) yar Live A  How, a% . the Reed zpartusnts '
Do you iuow ..ie¢ Hscalante, the little girl who ®AS on ':
the stand, witﬁ.§s§ atand L Yes
Q Do .yoﬁ=m My, Moran, the t_loi!:_:ﬁ;h.nt ners, Cotaviano E
Moran 1 Yes v | "
Q Dbid ;mu j.' ':nn;s Bﬂﬂlmtﬁ o

434 che come %o the Reed |

F R )



11

12

' 'mt nann; the uty ﬂ;ﬂ:ﬁt
a1 wes
32
5
1 . o " iy “,.I o

iaea

A I heard »heir voiaes.yea I :

Apartment aida't see him leave ths Reed apartments

the rm that aay A !as, uha affuredi to

g t i”é& he-u-d &@'e : 'Eisiéalanﬁﬁ and tn s defeniant

< What did 3o suy j A I told hiw

Yhat did he da : ,'A xiB weni on arcusd fhere

A

& wild e go Yo khe room, 13‘1‘ 3:&11 ‘mw
A I am noy pms'j.'ti_.ve bat I hecrd Spem talking so I had an |

he 41d

< ‘!lhon dili Horan leavx,, ie ym; icm 4 Bo o

Q' You didn't sea him A I saw his leave the Fox

g Ee" long--strike that, bid Iujpe Far-&la‘.nis pay you fer

Q Km long aﬁ: r l(oran came ﬁi"* ﬁho--stﬂke that, Did

Mﬁaﬁé _’hu court -m M




i L, Hazel .. Livingston, horﬂg}:ﬁq certify that on the B0th
2 day of J\mhwz‘;. ] wag duly a;;z.—ir;i’;tcd ’and gmorn by
K3 Re S. HMERSON, Giuy Reoorder od-he-Lity of Calexice, Jeunty
4 of Imperiai. Stace cf Californis, te report in sacrinssd
8 | writing and do Be c¢.reotly report ali the testimony amd
o prewgimsa wyon Lt greldmiue:r ) sxawination of lhw above
i antitled cause; that ander ana oy ~“ireotion of usld
8 He 8, EImnerson, ' sftocrards isdunced ay sald shorthuid motes
9 to loughand writing; that the for2geing ie a true and eegrrect
[t ﬁranaﬁrlpf of my asesid sh‘érth&nd netzs and is a fall, teree
11 and correot statement of the testimony and proceedings head
12 at the said preliminary exsmination of said cause,
13 ) { ’ ,!O o
A8 “X“v? e “?"Q;" REFOITER
16
171
18 |
1% J
e
23
23
24
25
2
27
2Ey ﬁ
24
55 *
o
Aot




. 336 , FOOD, DRUG, AND COSMETIC ACT "ID.D.N.7.

- ALLEGED VIOLATION: On or about January 17, 18, 21, and 25, 1950, while the
capsules were being held for sale after shipment in interstate commerce, the
defendant caused a number of the capsules to be repacked and sold without
a prescription, which acts resulted in the capsules being misbranded.

NATUBE oF. CHARGE: Misbranding, Sections 502 (b) (1) and (2), the repackaged
capsules bore no label containing the name and place of business'of the manu-
facturer, packer, or distributor, and no label containing a statement of the
quantity of the contents,

Further misbranding, Section 502 (d), the capsules contained a chemical
derivative of barbituric acid, which derivative, the Federal Security Adminis-
trator, after investigation, has found to be, and by regulations designated as,
habit forming; and the label of the repackaged capsules failed to bear the
name, and quantity or proportion of -such derivative and in juxtaposition
therewith the statement “Warning—May be habit forming.”

Further misbranding, Section 502 (£) (1), the labeling of the repackaged
capsules bore no directions for use.

DisrosiTiON : January 11,1951. A plea of nolo contendere having been entered
the court imposed a fine of $200.

“3372. Misbranding of Lang’s Mineral Iron and Aluminum Sulfate. U. S. v. 15
 Pounds, etc. (F. D. C. No. 30343. Sample Nos. 86437-K to 86440-K,
incl.)
'LiseL Frep: December 19, 1950, Southern District of California.

ALLEGED SHIPMENT: On or about October 7 and 25, 1950 and on other dates in
* '1950, by Margaret Lange, from Portland, Oreg.
‘Probuct: Lang’s Mineral Iron and Aluminum Bulfate. 15 pounds in bulk;
" 25 envelopes, each containing 14 ounce; 21 boxes, each containing 12 capsules;
and 12 12-ounce bottles containing the product in solution, at Lang’s Mineral
‘Wonder, Los Angeles, Calif.
Also in the possession of the consignee were 8,000 empty envelopes, 200 labels
for the capsules, 1,000 labels for the solution, and 1,000 copies of a folder
entitled “Lang’s Mineral Wonder.”

Resurts oF INVESTIGATION: The product was shipped, labeled as described

below. The consignee repackaged the article into envelopes, each containing

. 14 ounce; into boxes, each containing 12 capsules; and into bottles, each con-

taining 12 ounces of a solution consisting of 1 pound of the article to 5 gallons

. of water. The consignee also caused the printing of the envelopes, the box

. and bottle labels, and a folder entitled “Lang’s Mineral Wonder.” This folder

was given to prospective customers at the consignee’s place of business and
was mailed in response to inquiries.

Larer, 1N Parr: (Bulk shipment) “Lang’'s Mineral Iron and Aluminum Sul-
fate”; (repackaged, in envelopes) “Lang’s Mineral Wonder * * * Net Con-
tents: 14 oz.”; (repackaged, in boxes) “Lang's Mineral Wonder * #* *
Lang's Female Capsules”; and (repackaged, in bottles) “Lang’s Mineral Won-
der * * * Net Contents: 12 0z.”

NATUBE._ oF OmARGE: Misbranding (bulk shipment), Section 502 (f) (1), the

" labeling failed to bear adequate directions for use since the labeling bore no

, directions for use. The article was misbranded in this respect when intro-
duced into, and while in, interstate commerece.

Further misbranding (repackaged drug in envelopes, boxes, and bottles),

‘ Section 502 (a);--certain statements in the accompanying folder entitled
“Lang’s Mineral Wonder” were false and misleading. These statements rep-
resented and suggested that the article would be effective as a treatment for




Page 1 of 2

>

3372. Misbranding of Lang's Mineral Iron and Aluminum Sulfate. U. S. v. 15
Pounds, etc (F. D. C. No. 30343. Sample Nos. 86437-K to 86440-K,

incl.)

LIBEL FILED : December 19,1950, Southern District of California.

ALLEGED SHIPMENT : On or about October 7 and 25, 1950, and on other dates in
1950, by Margaret Lange, from Portland, Oreg.

PRODUCT : Lang's Mineral Iron and Aluminum Sulfate. 15 pounds in bulk;

25 envelopes, each containing ? ounce; 21 boxes, each containing 12 capsules;
and 12 12-ounce bottles containing the product in solution, at Lang's Mineral
Wonder, Los Angeles, Calif.

Also in the possession of the consignee were 8,000 empty envelopes, 200 labels
for the capsules, 1,000 labels for the solution, and 1,000 copies of a folder
entitled "Lang's Mineral Wonder."

RESULTS OP INVESTIGATION : The product was shipped, labeled as described

below. The consignee repackaged the article into envelopes, each containing

? ounce; into boxes, each containing 12 capsules; and into bottles, each con-
taining 12 ounces of a solution consisting of 1 pound of the article to 5 gallons
of water. The consignee also caused the printing of the envelopes, the box

and bottle labels, and a folder entitled "Lang's Mineral Wonder." This folder
was given to prospective customers at the consignee's place of business and

was mailed in response to inquiries.

LABEL, IN PART: (Bulk shipment) "Lang's Mineral Iron and Aluminum Sul-

fate"; (repackaged, in envelopes) "Lang's Mineral Wonder * * * Net Con-
tents: ? oz."; (repackaged, in boxes) "Lang's Mineral Wonder * * *

Lang's Female Capsules" ; and (repackaged, in bottles) "Lang's Mineral Won-
der * i o Net Contents: 12 oz."

NATURE OF CHARGE: Misbranding (bulk shipment), Section 502 (f) (1), the
labeling failed to bear adeguate directions for use since the labeling bore no
directions for use. The article was misbranded in this respect when intro-
duced into, and while in, interstate commerce.
Further misbranding (repackaged drug in envelopes, boxes, and bottles),
Section 502 {(a), certain statements in the accompanying folder entitled
"lLang's Mineral Wonder" were false and misleading. These statements rep-
resented and suggested that the article would be effective as a treatment for
physical troubles; that it would help réach the cause of a wide variety of
conditions; that it would end conditions that bring pain and distress; and
that it would furnish the system with minerals essential for it. The article
would not be effective in the treatment of the conditions and for the purposes
stated and implied.
Further misbranding, Section 502 (a), certain statements on the label of the
?boxes of capsules were false and misleading since the statements represented
And suggested that the article would be effective as a treatment for diseases
of females, whereas it would not be effective as a treatment for diseases of
lemales.
Further misbranding (envelopes, boxes, and bottles), Section 502 (a), the
statements which appeared on the envelopes "Silica (SK)2), Sodium & Potas-
sium Oxide (NA20 & K20), Phosphates (P208), Iron Oxide (FEj03), Aluminum
Oxide (ALsO,), Sulphates (SO,), Moisture @ 1057 C, Water (Combined) (By
T>ifference)" and the statements which appeared on the label of the bottles
?containing the solution-
Part8 per?Grains per
million
gallon
Silica (S102)
5.0
.29
Iron Oxide

(FE203)

5120.0
299.00
Aluminum Oxide (Al20s)

file:///C:/Users/murpher/AppData/Local/Temp/Low/Y8Y6ZTO0.htm

5/8/2012
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1332.0
77.79
Sulphuric Anhydride (SOa)

9720.0
567.65
Total Solids
16177.0
944,73
"were misleading in that they failed to reveal the material fact that, when
taken as directed, the article would supply no therapeutically useful sub-
stance ; and the statements on the label of the boxes containing the capsules
"Silica (Si02) 0.08? Sodium & Potassium Oxide (Na20 & K>0) trace, Phos-
phates (Pa0O?) trace, Iron Oxide (FejO>) 6.26?, Sulphates (S03) 39.92-
Moisture @ 105? 014.02?, Water (Combined) (By Difference) 19.507?" were
misleading since they failed to reveal the material fact that the iron and
aluminum sulfates were the only constituents of the article that, when taken
as directed, would produce any significant physiologic effect. The product in
the envelopes, boxes, and bottles was misbranded while held for sale after
shipment in interstate commerce.
DISPOSITION : February 8, 1951. Florence Potter, also known as Florence Wil-
son, trading as Lang's Minerals, Los Angeles, Calif., claimant, having consented
to the entry of a decree, "judgment of condemnation was entered and the court
ordered that the product be released under bond to be relabeled, under the
supervision of the Food and Drug Administration.
DRUGS AND DEVICES ACTIONABLE BECAUSE OF DEVIATION FROM
OFFICIAL OR OWN STANDARDS

file:///C:/Users/murpher/AppData/Local/Temp/Low/Y8Y6ZTO0.htm 5/8/2012
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the stand A Yes
& What relation, 1f any,
She ia my sister-in-law:
Mrs.

A She is my wife

Do you kmow the defends

years, I think

& Did yow ever see Moran

or five

in the Uity of Salexico
& TWhen

last part o:'}m :

Q Do you ﬂu.n 1&;;&. 01"1"'
your houams

Q lm ’lhtri \ms he rsla.

Do you know lLupe Escalante, the litile &

014, the lady "’“ ‘

L Enmawinm‘

3 ¥o, on the

is she to you

15t had the witnecs stand

tavianc Noran

& ¥ust be atmt four

around and mear yeuwr House
& Yea

Bbont the 20tk of My,

the

41193?

A !esI(ib

i

|

|
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He said Saturday night--
« Saturday night, what monta-~ A June
& ==-1if you remember. Saturday night, iz Jine A Yes
Q Where were you wihen he tceld you thst !
A In his apartment
« V¥What other oconversation $ook place on thzt night
between you and the defendisnt Moran
A He just said he was going to take me oxer thers., He
told me again his divorce was going to bs greaiei in Angust
@ Did you knew all this time Octaviano ¥oran was married :
A Y_oa
4 Vhere waa his wife, do you know A In ¥exiocsall
o Vas s:ﬁything else said on this evenirg of June 15th,
1927 between you and the defendent; if so, cstats what otiuecr
conversation you had with himj state what you szii and what he
said
A I don't remember,just about reading ihe paper, that is
all, dbout the conversation: : i
q Hell, nw. hnd you sesn m&we ‘Moran prior"t-o’ »thc :
15th day of June,1927 other than em a u have
Just untioncm Had you soen Vhi =
. PHEE wmmsi imu, bc:ore.ﬁmt Fin _
Q TYes. . & “Just l.boutv ‘tn. I han't talked to
hil\.but he nsod tc n‘ito to n m.tho tlu
4 About a month bnforc that ; A ¥y sister; whe
Inew I n: coing to. running o.m nth hin. na ntahn u
all the time, bnt he wrote to me lll tho time

Q About - m month berora(tm__*zon this omatnu

where wers you whem you saw him
A I went to Chureh that Sunfiay morning "
¢ Ymere did you see Xoran A. He was in Chureh, He

went to church for me

% With you or for you ‘A For ze

2 Did-you meet him after Church was over or before shurdl
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10
11
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14

15

18

17

18

28
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30
31

32
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Q When was the next time,—can ycv sutate u;proximately the uate,

the lsst oceasion you have just stated, do you rememoer whaot

month it was A In April
< What year A 1927 f
v % MNow, when was the next ococasion that you had sexual i

interoourse with the defendant, Ootaviano Moran |

A About that same wesk

Q What was said on that oocasion A All the time he used
to see2 me he used to tell me about the same thing

Q1 When was the last time that you and Octaviano Moran
had sexual intercourse A -June, the --

¥, BLAISDELL: Just a minnte--might as well let 1t go.
Never mind

MR. HEAID: What was that A June 1l5th

Q Where was that A In his apartmens,
Fox Apartiments . |

Q Fox apartments, where are the Fox Apartments i

A Here on Sevenih Street

Q Seventh Streed, City of Oalexiso, CGounty of Imperial

#,'§5i : ﬁv« o . , .

] Sfate of Californis - A Yes

q And sbout what t:l.m was 1t L Abowt onme o'closk
in the morning

Q VWho was pmtsqnt that %ime A Just he and myself

Q Mr, Noran and ?onrsnlf 4 Yes

Q State what wna an!& On that Qunalion

A That was the nisht ug w.nt for ms Lome, I was going to
leave home. He braught me thnre to be there a ocoupls of days
until Saturday, so he could take me to San Diege

Q Did he say he was going to take youw to San L lege

A Yes
Q When A That wap Thursdsy; no, Wednescuay night.
13




